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Onderwerp Zaaknummer Uw kenmerk Datum 

Reactie op raadsvragen over het 
Prins Bernhardplantsoen 

3463949  4 oktober 2022 

Geachte heer Peters, 

Vermeld altijd het zaaknummer als u contact opneemt met de gemeente. 

   

 Bezoekadres  E-mailadres 

 Burgemeester van der 
Dussenplein 1 

gemeente@hengelo.nl 

Telefoonnummer 

  14-074 

 

Op 2 augustus stelde u schriftelijke vragen aan het college over verrommeling, vernielingen en 

overlast in het Prins Bernhardplantsoen. Hieronder vindt u de antwoorden op deze vragen.  

 

1. Is het college op de hoogte van de verrommeling en vernielingen in het plantsoen? 

Het Prins Bernhardplantsoen is een klein stadspark aan de rand van het centrum van Hengelo. 

Het plantsoen wordt goed bezocht; in de zomer nog intensiever dan in de winter. Net als bij 

andere locaties waar veel mensen komen, komen er rondom het Prins Bernhardplantsoen ook 

het hele jaar door meldingen binnen van diverse aard.  

 

Dit jaar hebben we tot op heden 26 meldingen ontvangen over het Prins Bernhardplantsoen. 

Slechts 1 melding ging over ‘overlast jeugd’. De overige meldingen variëren van kapotte 

verlichting, zand in de zandbak, glas op het wandelpad, slechte bestrating, een poort die niet 

afsluit tot een kapotte fontein. Het aantal meldingen in 2022 is iets hoger dan de vorige jaren 

(12 in 2018, 25 in 2019 en in 2020, 17 in 2021). Het college is van mening dat de aard en de 

omvang van deze meldingen niet zodanig is, dat er sprake is van een zorgelijke of onveilige 

situatie.  

 

Daarbij is het goed om te noemen dat, sinds het paviljoen in 2009 in gebruik is als horeca, de 

uitstraling van het park en het gevoel van veiligheid enorm verbeterd is. Dit was destijds ook 

hetgeen het college beoogde met de overeenkomst met de toenmalige uitbater; in deze 

overeenkomst werden afspraken over onderhoud en beheer opgenomen. Deze afspraken lopen 

nog steeds, en zijn onlangs herijkt in goed overleg met de huidige uitbater van het paviljoen.  

Ook is er een periodiek overleg tussen betrokkenen over het onderhoud, beheer en gebruik van 

het plantsoen. Aan dit overleg nemen wijkbeheer, toezicht en handhaving, de 

stadsdeelregisseur, de wijkagent en de uitbater van De Ontmoeting deel. Zo zijn er korte 

lijnen. Sinds de zomer is ook een jongerenwerker aangesloten bij dit overleg, aangezien we 

signalen kregen dat het park ook steeds meer gebruikt wordt door jongeren. 
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2. Het college is verantwoordelijk voor de schoonmaak in het park, hoe vaak gebeurt dit 

door Gildebor? 

Zoals bij het antwoord op de vorige vraag al is genoemd, is de overeenkomst met de uitbater 

van de Ontmoeting onlangs herijkt. In deze afspraak is genoemd dat Gildebor tijdens 

werkdagen de afvalbakken leegt en het zwerfafval opruimt. Dit gebeurt ook iedere werkdag.  

In het weekend is de uitbater van De Ontmoeting zelf verantwoordelijk voor deze taken. Het 

afval dat hij in het weekend verzamelt, voert hij af met het bedrijfsafval. Hiervoor ontvangt hij 

een vergoeding. 

 

3. Is het college bereid om de toezicht en schoonmaak te intensiveren? 

Zoals genoemd is het college niet van mening dat er sprake is van een zorgelijke of onveilige 

situatie. Het college ziet dan ook geen reden het toezicht of de schoonmaak te intensiveren. 

Door de korte lijntjes worden meldingen direct opgepakt. Afgelopen zomer is het Prins 

Bernhard Plantsoen extra meegenomen in de rondes door toezicht en handhaving en 

jongerenwerk. Dit werkt goed. 

 

4. Is het college bereid om te kijken naar camerabewaking en/ of verlichting om het 

vandalisme dat gaande is in het park tegen te gaan? 

De inzet van cameratoezicht dient proportioneel en aanvullend te zijn op andere maatregelen. 

De overlast in het plantsoen is niet van dien aard dat het college dat op dit moment nodig acht.   

Daarbij willen we ook graag noemen dat extra verlichting geen oplossing is op plekken waar 

overlast wordt ervaren. Hoe meer lichtpunten er worden geplaatst, des te meer 

‘schemerplekken’ er ontstaan. En onze ervaring is dat vooral deze schermerplekken opgezocht 

worden om er te verblijven; hier is immers nét genoeg licht om elkaar te zien én voldoende 

beschutting. Daarnaast zijn we in parkachtige gebieden terughouden bij het gebruik van 

kunstlicht. Extra verlichting leidt tot meer energieverbruik en kunstlicht beïnvloedt ook de 

landschappelijke en natuurlijke waarden én het kan leiden tot verstoring van flora en fauna. 

 

5. Heeft het college meer meldingen van overlast in de stad? Zo ja waar? 

Deze vraag is ons niet helemaal duidelijk. Zoals u weet, kunnen bewoners meldingen over de 

openbare ruimte doorgeven, bijvoorbeeld via de MijnGemeente app. Deze meldingen kunnen 

gaan over tal van onderwerpen (zoals eikenprocessierups, riolering, verkeerszaken, 

groenonderhoud, geluid, verlichting, zwerfdieren, et cetera). Jaarlijks worden er 15.000 tot 

20.000 meldingen, verspreid over heel Hengelo, gedaan over de openbare ruimte.  

 

Als we inzoomen op de categorie “Toezicht/Handhaving openbare ruimte”, dan zien we wel een 

toename van het aantal meldingen in heel Hengelo vanaf 2018; 584 (2018), 667 (2019), 1.060 

(2020) en 967 (2021). Vermoedelijk is de sterke toename in 2020 en 2021 het gevolg van de 

coronamaatregelen. Het aantal meldingen in deze categorie lijkt in 2022, met 637 meldingen 

tot en met september, weer af te vlakken.   

 

6. Wanneer maatregelen niet werken is het college dan bereid te kijken naar een sluiten 

wanneer er geen toezicht is, bijvoorbeeld vanaf 22.00? 

Het college is geen voorstander van het afsluiten van het Prins Bernhardplantsoen. Hiermee 

zou je immers de recreatieve en sociale functie van het park (wandelaars, sporters en mensen 

die hun hond uitlaten) beperken. En daarmee tegelijk ook de sociale controle van deze 

gebruikers op het plantsoen. Daarnaast vraagt afsluiting ook om dagelijks sleutelbeheer.  
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Het college ziet wel dat het Prins Bernhardplantsoen als tuin van de binnenstad steeds 

belangrijker wordt naarmate er meer mensen komen wonen in en rondom de binnenstad. In 

het Actieplan Binnenstad 2022-2026 is dan ook benoemd dat in de komende periode wordt 

bekeken op welke manier vanuit park en vanuit het paviljoen aanpassingen nodig zijn om het 

plantsoen nog aantrekkelijker te maken. Onder meer door het paviljoen zo aan te passen dat 

jaarrond exploitatie mogelijk is. Hieraan zijn ook financiële middelen gekoppeld. Deze zijn nog 

niet verwerkt in de begroting. Indien de raad instemt met de voorstellen voor de 

investeringsmiddelen ten behoeve van de binnenstad bij de komende begrotingsbehandeling, 

kan een start worden gemaakt met de planvorming hiervoor. Bij het uitwerken van de plannen 

zullen ook de omwonenden worden betrokken. 

 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Hengelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 

De heer J. Eshuis                                 De heer S.W.J.G Schelberg 


